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Høringssvar vedr. udkast til ændringsbekendtgørelser på frøområdet 

Jeg ønsker at loven får et mere langsigtet perspektiv, så biodiversiteten bevares.  
Dette kunne f.eks. gøres ved at sikre bevillinger til sortsbevarelse, gratis sortsregistrering af 
gamle og bevaringsværdige sorter og tilladelse til at bevaringsværdige sorter kan sælges frit af 
alle. 

Registrering af frø er af stor vigtighed for landmanden – men reglerne rammer alt for bredt. En 
landmand vil, forståeligt nok, gerne have sikkerhed for at flere hektar plantet til med 
gulerødder rent faktisk bliver til de gulerødder han forventer at få. 
 
Vi lever i et samfund hvor små iværksættere berømmes og kan starte firma fra den ene dag til 
den anden. Hvis det omhandler frø og dermed retten til at producere sin egen mad – så er 
reglerne helt uforståeligt restriktive. 
 
En landmand må ikke tage frø af egne afgrøder og plante dem næste år eller eventuelt 
videresælge dem. Denne ret har han ellers haft i al den tid mennesket har dyrket jorden.  
Vi har sikret os et samfund som får færre og færre arter til rådighed og ikke flere. 
 
Jeg opfordrer de ansvarlige politikere til at give loven endnu en gennemskrivning så sund 
fornuft og et langsigtet perspektiv også er repræsenteret i lovgivningen. 
Fødevaresikkerhed er et enormt vigtigt emne – men for at der er reel fødevaresikkerhed må 
artsdiversitet, bæredygtighed og retten til at dyrke egen mad vægte langt tungere i 
lovgivningen end den gør i dag. 

  

Med venlig hilsen 

Annegitte Hjort, nyttehavedyrker 
Livjægergade 20, 3.tv. 
2100 Kbh. Ø 
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